

Speeches from the Throne, &c.

(Sir JAMES CRAIG, Governor, 1810.)

“ To His Excellency Sir JAMES HENRY CRAIG,
 “ Knight of the Most Honorable Order of the
 “ Bath, Captain General and Governor in
 “ Chief in and over the Provinces of Lower-
 “ Canada, Upper-Canada, Nova-Scotia, New-
 “ Brunswick, and their several Dependencies,
 “ Vice Admiral of the same, General and
 “ Commander of all His Majesty's Forces in
 “ the said Provinces of Lower-Canada, Upper-
 “ Canada, Nova-Scotia and New-Brunswick,
 “ and their several Dependencies, and in the
 “ Island of Newfoundland, &c. &c. &c.

“ MAY IT PLEASE YOUR EXCELLENCE,

“ We, His Majesty's most dutiful and loyal Subjects, the Legislative Council of the Province of Lower-Canada, in Provincial Parliament assembled, beg leave to return Your Excellency our humble thanks for your Speech from the Throne.

“ We pray Your Excellency to accept our unfeigned acknowledgments for the favorable sense which Your Excellency entertains of our loyalty to His Majesty, our zeal for the Public service, and of our intentions to promote the interests of the King's Government and the welfare of His People. Your Excellency may rely upon every exertion in our power to promote such objects, upon temper and assiduity in our deliberations, and upon all the dispatch on our part, in the Public Business, of which its nature will admit.

“ We cannot but regret that no advances have been made towards an accommodation of the differences which have so long subsisted between His Majesty's Government and that of the United States; and we learn with astonishment that new claims, relating to their neutral rights, have been brought forward by the latter, of a nature that seems likely to place that wished-for event at a very uncertain period.

“ We respectfully think, with Your Excellency, that no change has taken place in the state of Public affairs, which can warrant a departure from those precautions, and that vigilance which have hitherto induced all Branches of the Legislature to consider as necessary the Acts for the preservation of His Majesty's Government, as by Law happily established in this Province, and the Act for establishing regulations respecting Aliens and certain Subjects of His Majesty who have resided in France; and as we are fully satisfied that the preservation of His Majesty's Government is the safety of the Province, and its security the only safeguard to the Public tranquillity, we beg leave to assure Your Excellency that these Acts, with the Act making temporary provision for the regulation of Trade between this Province and the United-States, shall receive our first and immediate attention.

“ We beg leave to assure Your Excellency that we do, and ever, shall retain a deep, grateful, and unalterable sense of Your Excellency's Administration of the Government of this Province; The rule of your conduct we have long and uniformly recognised in your actions. We have witnessed the constant solicitude of Your Excellency (evinced upon

“ A Son Excellence, Sir JAMES HENRY CRAIG,
 “ Chevalier du Très-Honorble Ordre du Bain,
 “ Capitaine Général et Gouverneur en Chef
 “ des Provinces du Bas-Canada, Haut-Canada,
 “ Nouvelle Ecosse, Nouveau Brunswick et
 “ leurs diverses Dépendances, Vice Amiral
 “ d'icelles, Général et Commandant de toutes
 “ les Troupes de Sa Majesté, dans lesdites
 “ Provinces du Bas-Canada, Haut-Canada,
 “ Nouvelle Ecosse, Nouveau Brunswick et
 “ leurs diverses Dépendances, et dans l'Isle
 “ de Terre-neuve, &c. &c. &c.

“ S'IL PLAÎT À VOTRE EXCELLENCE,

“ Nous, très fidèles et loyaux Sujets de Sa Majesté, le Conseil Législatif de la Province du Bas-Canada, réunis en Parlement Provincial, prenons la liberté de remercier humblement Votre Excellence de Sa Harangue du Trône.

“ Nous prions Votre Excellence d'accepter nos remerciements sincères de l'opinion qu'elle a de notre loyauté envers Sa Majesté, de notre zèle pour le service public, et de nos intentions de promouvoir les intérêts du Gouvernement de Sa Majesté, et le bien-être de Son Peuple. Votre Excellence peut être assurée, que nous ferons tout ce qui dépendra de nous pour y parvenir, que nous porterons dans nos délibérations toute la modération et l'assiduité possibles, et que nous expédirons les affaires publiques aussi promptement que leur nature pourra le permettre.

“ Nous ne pouvons que regretter qu'il n'ait été fait aucune démarche pour terminer à l'amiable les différends qui existent depuis si longtemps entre le Gouvernement de Sa Majesté, et celui des Etats-Unis; et nous apprenons avec surprise que ces derniers ont avancé de nouvelles prétentions relatives à leurs droits de neutralité, d'une nature qui paraît tendre à reculer cet évènement désirable à une époque très incertaine.

“ Nous croyons respectueusement avec Votre Excellence, qu'il ne s'est fait aucun changement dans la situation des affaires publiques qui puissent justifier l'abandon de ces précautions, et de cette vigilance qui ont engagé jusqu'à présent toutes les Branches de la Législature à regarder comme absolument nécessaires les Actes pour la préservation du Gouvernement de Sa Majesté, tel qu'heureusement établi par la Loi en cette Province, et l'Acte qui établit des Règlements concernant les Etrangers, et certains Sujets de Sa Majesté qui ont résidé en France; et comme nous sommes parfaitement convaincus que la conservation du Gouvernement de Sa Majesté est le Salut de la Province, et que Sa sécurité est le seul gage de la tranquillité publique. Nous prions Votre Excellence d'être persuadée que nous porterons notre attention première et immédiate à ces Actes; ainsi qu'à l'Acte qui fait une provision temporaire pour le règlement du Commerce entre cette Province et les Etats-Unis.

“ Nous prenons la liberté d'assurer Votre Excellence, que nous conservons, et que nous conservons toujours un sentiment profond et reconnaissant pour l'Administration de Votre Excellence du Gouvernement de cette Province. Nous avons toujours et uniformément reconnu dans vos Actes la règle de votre conduite. Nous avons été témoins de la